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P R O T O K Ó Ł 
 

z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 24 listopada 2009 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy pod przewodnictwem pani Sabiny Sokół – 
Przewodniczącej Rady Gminy 
 
 
Ustalona liczba radnych – 15 
Faktyczna liczba radnych – 15 
Liczba radnych obecnych na sesji – 14 
 
Członkowie Rady Gminy obecni na sesji: 
1.Braliński Zbigniew 
2.Gładysz Irena 
3.Grześlak GraŜyna 
4.Kmiecik Jan 
5.Majtyka Grzegorz 
6.Mielczarek Marek 
7.Piśniak Arkadiusz 
8.Podyma Zbigniew 
9.Rzepka Wiesław 
10.Słowik Zdzisław 
11.Sokół Sabina 
12.Strózik Teresa 
13.Szaniec Wojciech 
14.Wolna Genowefa 
 
Członkowie Rady Gminy nieobecni na sesji: 
1.Juszczak Jan 
 
Ponadto w sesji udział wzięli 
1.Tomasz Kącki -Wójt Gminy 
2.Nagła Renata - Skarbnik Gminy 
3.Beata Marczak  - Kierownik Referatu  Zamówień, Funduszy, Działalności 
                                      Gospodarczej i Spraw Społecznych 
4.Krajcer Edyta          - podinspektor ds. wymiaru i opłat lokalnych 
5.Ciura ElŜbieta - sołtys sołectwa Mątewki 
6.Komor Danuta - sołtys sołectwa Mokrsko II 
7.Braliński Stanisław- sołtys sołectwa Motyl 
8.Szkudlarek Zbigniew - sołtys sołectwa Komorniki 
9.Czart Wiesława - sołtys sołectwa Chotów 
10.Wróbel Stanisław – sołtys sołectwa Brzeziny 
 
Ogółem w obradach XXXVIII sesji udział wzięły 24 osoby. 

 
Porządek obrad sesji: 

 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie  prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z XXXVII sesji Rady Gminy 
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4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta o działalności pomiędzy sesjami       
6.Uchwalenie  stawek podatków i opłat lokalnych  
           a/ podatku rolnego 
           b/ podatku leśnego 
           c/ podatku od nieruchomości oraz zwolnień 
           d/ podatku od środków transportowych oraz zwolnień 
           e/ podatku od posiadania psów 
           f/ opłaty targowej  
7.Podjęcie uchwał w sprawie: 
          a/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Krzyworzeka na lata 2009-2015 
          b/ wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy  dzierŜawy z dotychczasowym      
              dzierŜawcą  
          c/ zatwierdzenia projektu „Kierowca na medal – program podnoszenia kwalifikacji dla 
              mieszkańców gminy Mokrsko” w ramach Działania 6.3 Priorytetu VI Programu 
              Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 
           d/zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy Mokrsko 
               na zadania określone w uchwale budŜetowej na 2009r 
8.Zmiany w budŜecie gminy na 2009r 
9.Zapoznanie z projektem budŜetu gminy na 2010r oraz przedstawienie informacji o stanie     
   mienia komunalnego  / pierwsze czytanie/ 
10. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
11. Zamknięcie obrad sesji 
 
 
 

P u n k t  1 
 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 

Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady – otworzyła XXXVIII sesję, powitała wszystkich 
przybyłych i następnie stwierdziła wymagane kworum do podejmowania uchwał i wniosków. 
 

 
P u n k t 2 

 
Ustalenie porządku obrad 

 
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady – odczytała porządek obrad sesji jaki został 
przesłany radnym łącznie z zaproszeniem i następnie zwróciła się z zapytaniem, czy do 
proponowanego porządku obrad są uwagi. 
 
Porządek obrad  XXXVIII sesji został przyjęty bez zmian. 

 
P u n k t  3 

 
Przyjęcie protokółu z  XXXVII sesji Rady Gminy 

 
Protokół był wyłoŜony na sali obrad przed sesją. Do protokołu nie wniesiono uwag, został 
przyjęty bez odczytywania. 
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P u n k t  4 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono radnych: 
 Podymę Zbigniewa, Wolną Genowefę, Mielczarka Marka. 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy przyjęła. 
 

 
 

P u n k t  5 
 

Informacja Wójta o działalności pomiędzy sesjami 
 
 

Wójt Gminy przedstawił informację z działalności pomiędzy sesjami./ informacja w 
załączeniu/. 
Dyskusja: 

Radny Majtyka –  Na doŜynkach były wykonywane utwory  ludowe i  do nich nie ma nikt 
praw autorskich.  Od części drugiej doŜynek – rozrywkowej  opłatę ZAIX powinien 
odprowadzić zespół,  który grał na imprezie. 
Wójt Gminy -  jeŜeli Radio Ziemi Wieluńskiej prowadzi imprezę to ZAIX-u  się nie płaci.. 
Jest to wpisane w tantiemy.  Zespół , który grał na doŜynkach nie odprowadza tantiemów i 
opłata spadła  na Gminę. Chcę powiedzieć, Ŝe zostaliśmy potraktowani łagodnie. Uznano, Ŝe 
w gminie odbyła się tylko jedna impreza, nie cofnięto się wstecz / np. w ub. roku Gmina 
Skomlin musiała zapłacić ZAIX za 10 lat  wstecz/. 
Radna Grześlak 
- mam pytanie dotyczące spotkania naszej Komisji i Komisji Rady Gminy Skomlin dotyczące 
  budowy drogi na Zbęk. Czy ta droga będzie przebudowywana. 
- mam uwagę odnośnie sprzątania liści w parku. Rzeczywiście duŜo prac jest wykonanych w 
   parku i wygląda on juŜ ładnie. Na poboczu  naprzeciwko parku leŜy worek juŜ drugi 
   tydzień, jest rozerwany i widać, Ŝe są w nim uschnięte liście. NaleŜałoby go sprzątnąć. 
- dlaczego nie będzie dalej budowany chodnik w Mokrsku. Nowy chodnik został połoŜony na 
  długości 350 mb. Chwała , Ŝe chociaŜ tyle zostało zrobione.   JeŜeli w najbliŜszym czasie 
   nie będzie dalej przebudowywany chodnik, to dlaczego    powyrywane zostały jarzębiny. 
   Przy usuwaniu drzew zostały  naruszone płytki chodnikowe. Mieszkańcy się skarŜą, Ŝe przy  
   wyrywaniu korzeni został zdewastowany chodnik. U mnie kilka osób było w tej sprawie z 
   interwencją. To co w miarę  było dobre, zostało zniszczone.  Kto ma teraz 
   naprawić   chodnik. 
Wójt Gminy 
 - jeśli chodzi o drogę do Zbęku, to uwaŜam, Ŝe  Z-ca Przewodniczącego zapozna radnych z 
    protokółem.   
- Za kaŜde usunięte drzewo powinna być wniesiona opłata.  Drzewa zostały uznane jako 
   chore i  usunięte jednorazowo bez wnoszenia opłaty. 
   Na przebudowę chodnika w Mokrsku były ogłoszone 2 przetargi. Do przetargu był 
   zgłoszony odcinek, który    odpowiadał kosztorysowi. KaŜda ze stron    przeznaczyła na to 
   zadanie 60 tys.zł.  Pierwszy przetarg został uniewaŜniony z uwagi na  wyŜsze koszty niŜ 
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przewidywał kosztorys. Został ogłoszony drugi przetarg. Cena zadania po   przetargu 
wyniosła 107 tys.zł. 
W sprawie zniszczenia  istniejącego chodnika  po usunięciu drzewek i jego poprawienie  
 wystąpimy do  Starostwa. 
 Budowa  dalszej części chodnika moŜe być realizowana w ramach Inicjatyw 
 Samorządowych. Na przyszły rok nie zanosi się aby  chodnik był dalej   budowany. 
Radny Kmiecik Jan – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska – przestawił protokół z wspólnego 
wyjazdowego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mokrsko oraz Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Rady Gminy Skomlin, które odbyło się w dniu 5 listopada 2009r 
Radny Piśniak -   
- Przedstawiając informację z działalności powiedział pan Wójt, Ŝe będą poślizgi dotyczące 
zakończenia rozbudowy szkoły w Mokrsku. Termin zakończenia jest do 30 listopada. Czy  
nie dotrzymanie terminów  zawartych w umowie będzie się wiązało z jakąś rekompensatą ze 
strony wykonawcy. 
- ile jest środków na wyposaŜenie  nowych sal.  
Wójt Gminy -   
- Jeśli chodzi o zakres prac, które mogą być niewykonane, dotyczą  prac  wykończeniowych, 
kosmetycznych. Część prac wykonywanych przez firmę jest większa, wykracza poza  
zadania, które przewiduje projekt. Sprawa jest do dyskusji czy kogoś będziemy obciąŜać czy 
nie. 
-  na wyposaŜenie nowych sal /na etap I/ była planowana kwota  ok.86 tys.zł. 
Radny Pisniak 
Czy wyposaŜenie będzie dotyczyło potrzeb    wychowania fizycznego. Zgodnie z 
wcześniejszymi koncepcjami duŜa sala miała być zastępczą  do wf.. Obecnie wygląda na to, 
Ŝe nie spełni warunków / są lampy wiszące, brak osłon na okna/. Czy w ramach doposaŜenia 
nie moŜna byłoby zakupić taki sprzęt aby w pełni ją wykorzystać. 
Wójt Gminy –  W czasie  rozmów z dyrektorami szkół nie było mowy o sali gimnastycznej, 
poniewaŜ juŜ jest. Miała powstać sala do ćwiczeń rekreacyjnych, która miała polepszyć 
warunki związane  z innymi zajęciami, nie było mowy o typowym sporcie. 
JeŜeli będzie wola aby na tej sali odbywały się  typowe zajęcia z piłką, to moŜna to zrobić. 
Projekt jednak tego nie obejmował., odzwierciedla on pierwsze propozycje złoŜone przez 
dyrektorów szkół. 
Radny Piśniak –  na kanalizację w Mokrsku mamy przyznane środki w kwocie 1.500 tys. zł. 
W kosztorysie jest kwota  ok.2.400 tys.zł.. Z czego będzie sfinansowana róŜnica 
Wójt Gminy  - Brakująca kwota będzie sfinansowana  z kredytów lub poŜyczki z WFOŚiGW. 
Część kwoty tj 22% podatku VAT będzie zwrócone. Musimy najpierw wydać całą kwotę , a 
w terminie późniejszym otrzymamy zwrot ok.400 tys.zł. Z budŜetu gminy wydamy ok.500 
tys.zł. 
Radny Piśniak – w przyszłym roku w ramach LGD będzie około 2 mln zł na inwestycje. Czy 
te inwestycje będą mogły dotyczyć obiektów sportowych. 
Wójt Gminy   - kaŜda z gmin  naleŜąca do LGD złoŜyła zapotrzebowanie na środki 
inwestycyjne i czego mają dotyczyć. Na naszą gminę przypada 500 tys.zł. Była propozycja 
aby skierować je głównie na poprawę budynków remiz i ewentualnie  na budynki komunalne.  
Pani Marczak Beata -   projekt Rozbudowa budynku szkolnego w miejscowości Mokrsko – 
etap I  tj. nadbudowa piętra nad kotłownią  oprócz robót budowlanych i kosztów z tym 
związanych przewiduje równieŜ wyposaŜenie w sprzęt . Zapotrzebowanie  takowe na etapie 
pisania wniosku zostało złoŜone przez p.Dyrektora Hula i p.Dyrektor Wieczorek. Planowane 
wyposaŜenie dotyczyło przede wszystkim wyposaŜenia świetlicy w komputery, 5 szt 
laptopów, urządzenie wielofunkcyjne, tablicę interaktywną wraz z projektorem i rzutnikiem 
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multimedialnym, ekran do projektora, tablicę porcelanową oraz stoły, ławki i krzesła. 
Natomiast  pomieszczenie   sportowo-rekreacyjnego wyposaŜone zostanie  w 60 szt krzeseł 
składanych i 20 składanych stołów oraz 2 wózki do transportu  stołów.  Jeśli chodzi o część 
sportową planowany jest zakup  5 ławek z  równowaŜnią , kozła do ćwiczeń, drabinek, 2 stoły 
do tenisa. Do końca tygodnia zamówienia ma być zrealizowane.  
Postępowanie przetargowe było prowadzone równocześnie z zakupem sprzętu z programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, z którego zostało zakupione dla szkół 6 szt  tablic 
interaktywnych z projektorami i laptopami oraz dla Urzędu Gminy zakupiony został na 
potrzeby projektu laptop z oprogramowaniem. Przewidziany jest równieŜ zakup 
wizualizerów.  
Radna Gładysz -   Na małe projekty w LGD jest przewidziana kwota 80 tys.zł. Ile otrzymana 
nasza Gmina i na co będzie przeznaczone 
Wójt Gminy -  w LGD staramy się mieć dŜentelmeńską umowę, nikt nikomu nie zabiera co 
mógłby otrzymać. Ustaliliśmy między Wójtami, Ŝe kaŜda Gmina występuje po 1/6 tego  co 
jest ogłoszone w konkursie czyli jest to kwota ok.13 tys. zł. plus do tego VAT i 30% wkładu 
własnego. Na projekt trzeba wyłoŜyć około 15-16 tys.zł aby po 4 miesiącach je odzyskać. 
Projekt do LGD będzie składała biblioteka. Ma on dotyczyć całej strefy kultury, między 
innymi  zespołów działających na naszym terenie. Co będzie zawierał  projekt ma określić 
biblioteka.  
Radny Majtyka – w informacji Wójta było, Ŝe sprzątane są dzikie wysypiska. Mam na myśli 
Ŝwirownię w OŜarowie. Po sprzątnięciu śmieci naleŜy zabezpieczyć wjazd na Ŝwirownię 
postawić szlaban zamykany na klucz. , który będzie u sołtysa czy przewodniczącego Rady 
Sołeckiej. Wjazd na Ŝwirownie powinien być kontrolowany, Ŝeby było wiadomo kto bierze 
Ŝwir i jaki pozostawił  porządek.  
Radna Strózik -  czy ktoś kontroluje i nadzoruje  przydziały Ŝywności dla ubogich. Czy jest 
rozdawana wszystkim osobom, które się zgłoszą. 
Wójt Gminy -  Przydział Ŝywności nadzoruje GOPS. Pomoc jest udzielana zgodnie z ustawą 
dla osób, które tą pomoc powinny otrzymać. Warunkiem przyznania  pomocy jest kryterium 
dochodowe. Z informacji jaką posiadam to  prawie wszystkie osoby, które się zgłaszają o   
pomoc w formie produktów Ŝywnościowych, ją  otrzymują. 
 
Więcej zapytań ani uwag do informacji nie było. 
 
Rada Gminy  informację o działalności Wójta Gminy pomiędzy sesjami przyjęła. 
 

 
P u n k t  6 

 
Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych 

 
 
PoniewaŜ temat stawek  podatkowych i opłat lokalnych był szczegółowo omawiany i 
dyskutowany na komisjach zrezygnowano z jego ponownego przedstawiana. /Materiały w 
załączeniu/ 
 
a/ uchwalenie  stawek podatku rolnego  
 
Przewodnicząca Rady  poprosiła o przedstawiane opinii Komisji. 
Radny Piśniak Arkadiusz  przedstawił opinię  zbiorczą komisji /opinia w załączeniu/ 
Dyskusja: 
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Pani sołtys Czart -  ja uwaŜam, Ŝe podana cena Ŝyta przyjęta do naliczania podatku rolnego 
jest za wysoka. Obecnie nikt z rolników nie otrzyma ceny  34,10 zł za 1q Ŝyta. 
Przewodnicząca Rady –  jest to stawka podana przez Prezesa Głównego Urzędu 
Statystycznego za pierwsze trzy kwartały.  W ub roku  cena Ŝyta przyjęta do naliczenia 
podatku rolnego w naszej gminie wynosiła 46 zł.. RóŜnica wynosi prawie 12 zł. Propozycja 
Wójta jest aby do naliczania podatku rolnego na rok 2010 przyjąć stawkę w wysokości 34,10  
tj.podana przez Prezesa GUS. 
 
PoniewaŜ innych propozycji nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie: kto 
jest za przyjęciem  średniej ceny Ŝyta przyjętej do naliczania podatku rolnego na rok 2010 w 
wysokości 34,10 zł. 
 
Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem do obliczania podatku 
rolnego na obszarze gminy na 2010r stawki podanej  przez Prezesa GUS  w 
wysokości  34.10 zł  
 
b/ uchwalenie stawek podatku leśnego. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawiane opinii Komisji. 
Radny Piśniak Arkadiusz  przedstawił opinię  zbiorczą komisji /opinia w załączeniu/ 
 
Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem  jako podstawy do 
obliczania podatku leśnego na  obszarze gminy 2010na kwoty średniej ceny 
sprzedaŜy drewna podanej przez Prezesa GUS w wysokości 136,54 zł. 
 
c/ uchwalenie stawek podatku od nieruchomości 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawiane opinii Komisji. 
Radny Piśniak Arkadiusz  przedstawił opinię  zbiorczą komisji /opinia w załączeniu/ 
 
Dyskusja: 
Radny Mielczarek -   stawki podatku jeszcze nie uchwaliliśmy, a mnie juŜ  osobiście 
obrywają cięgi od ludzi. Dotyczy konkretnie  stawki od 1m2  powierzchni pozostałych 
gruntów  - pod zabudowaniami i podwórzami. Wzrost  stawki na rok 2010 w porównaniu do 
roku 2009 roku wynosi 43%. Jest to dość duŜy wzrost. Podatek ten płacą osoby, które 
posiadają grunty do 1 ha. Takich gospodarstw jest coraz więcej.  PodwyŜka moŜe być, ale nie 
taka duŜa. 
Radny Majtyka -  zaproponowana stawka od pozostałych gruntów jest b.mała, górna stawka 
wynosi 0,39 zł. 
Pani Krajcer – po podniesieniu stawki  do 0,10 zł  róŜnica wynosi 2.000 zł w skali roku. 
gminy . 
Radny Mielczarek – wobec powyŜszego wycofuję swój wniosek  
 
PoniewaŜ innych propozycji nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie 
projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVIII/204/09 w sprawie ustalenia 
stawek od nieruchomości. 
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Radny Szaniec – przy stawce, 4,16 zł od budynków zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych ile pieniędzy wpłynie do budŜetu 
gminy. 
Pani Krajcer – rocznie z tytułu tego podatku do budŜetu wpłynie 1500 zł . Po podwyŜce 
róŜnica  wynosi 51 zł na plus. 
 
d/ uchwalenie stawek podatku od środków transportowych 
 
Przewodnicząca Rady  poprosiła o przedstawiane opinii Komisji. 
Radny Piśniak Arkadiusz  przedstawił opinię  zbiorczą komisji /opinia w załączeniu/ 
 
PoniewaŜ  w sprawie stawek od środków transportowych nikt z radnych nie zechciał zabrać 
głosu, Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie projektu uchwały i jej przegłosowanie.   
 
Rada Gminy Mokrsko podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVIII/205/09 w sprawie 
określenia stawek podatku od środków transportowych 
 
e/  uchwalenie podatku od posiadania psów 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawiane opinii Komisji. 
Radny Piśniak Arkadiusz  przedstawił opinię  zbiorczą komisji /opinia w załączeniu/ 
 
PoniewaŜ  innych propozycji nie było , Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie kto 
jest za utrzymaniem stawki od posiadania psa  obowiązującej w roku 2009 tj.20 zł od 1 psa. 
 
Rada Gminy  jednogłośnie opowiedziała się za utrzymaniem  na rok 2010 stawki 20 
zł od 1 psa . 
 
f/ uchwalenie opłaty targowej 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawiane opinii Komisji. 
Radny Piśniak Arkadiusz  przedstawił opinię  zbiorczą komisji /opinia w załączeniu/ 
 
PoniewaŜ  innych propozycji nie było , Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie kto 
jest za utrzymaniem na rok 2010 opłaty targowej w wysokości jaka obowiązywała w roku 
2009. 
 
Rada Gminy  jednogłośnie opowiedziała się za utrzymaniem na rok 2010 opłaty 
targowej w wysokości obowiązującej w roku 2009 
 

 
P u n k t  7 

 
Podjęcie uchwały w sprawie: 

 
a/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Krzyworzeka na lata 2009-2015 
 
Głos zabrała pani Beata Marczak – Kierownik Referatu Zamówień, Funduszy , Działalności 
Gospodarczej i Spraw Społecznych 
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Plan Odnowy Miejscowości Krzyworzeka został przyjęty uchwałą zebrania wiejskiego 
Krzyworzeka I i Krzyworzeka II. Jest on dokumentem strategicznym , który jest 
obligatoryjnym załącznikiem do wniosku z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013, Działanie Odnowa Wsi. Z tego samego działania obecnie jest realizowany projekt 
Odnowa Centrum Wsi Komorniki . 
W Krzyworzece jest planowany projekt, którego zakres dotyczy przebudowy chodników i 
budowy boiska przy Szkole Podstawowej w Krzyworzece. Głównie dlatego były 
przygotowywane zmiany do Planu Odnowy Miejscowości, gdyŜ nabór  takich projektów trwa 
do 17 grudnia br. Przewidziany okres realizacji projektu to rok  2010 Szacowany koszt 
wynosi 771 tys.zł.  
Opinię zbiorczą przedstawił radny Piśniak Arkadiusz / opinia w załączeniu/ 
Dyskusja: 

radny Szaniec – jaka była opinia mieszkańców  odnośnie Planu, czy wszyscy byli „za”, czy 
mieli uwagi. 
radna Strózik, sołtys sołectwa Krzyworzeka I – przeciwwskazań mieszkańców nie było, 
wręcz byli zadowoleni. Do Planu Odnowy były uwagi, przeciw głosowały 4 osoby. 
 
Następnie Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVIII/206/09 w sprawie 
zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Krzyworzeka na lata 2000-2015 
 
b/ wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy z dotychczasowym 
dzierŜawcą 
 
Głos zabrał Wójt Gminy. DzierŜawa dotyczy działki w Mokrsku, która znajduje się między 
parkiem a drogą  po byłej kolejce Jest to działka o pow.1,67 ha. DzierŜawcą jest pan Kania 
Sebastian, który złoŜył podanie o wydzierŜawienie na kolejne lata.  
Wychodząc naprzeciw dyskusji jaka była na komisji, dotyczącej  kwot czynszu dzierŜawnego 
został przygotowany nowy projekt zarządzenia.  
Dotychczas  opłaty czynszu dzierŜawnego były uzaleŜnione od kwintali zboŜa i dotyczyły 
róŜnych klas ziemi. Była propozycja aby określić czynsz stały,  podobnie jak w Nadleśnictwie 
o czym mówił pan Braliński 
Radny Braliński – w Nadleśnictwie jeśli rolnik bierze dopłaty to czynsz dzierŜawny wzrasta o 
pewną kwotę.  
Radny Szaniec – kto płaci podatek 
Wójt Gminy – podatek płaci  dzierŜawca. Następnie pan Wójt odczytał projekt zarządzenia w 
sprawie ustalenia czynszu dzierŜawnego za grunty mienia komunalnego. 
Radny Braliński – jakie do tej pory obowiązywały stawki za wydzierŜawienie gruntów 
komunalnych. 
Wójt Gminy – Stawka najwyŜsza wynosiła 8 q  zboŜa  tj. za grunty kl.I. klasa II -  7,5q, klasa 
III 5-6 q, klasa IV - 5 q  i 3,5 q stawka najniŜsza.  
Obecnie stawka jest stała  i wynosi 350 z 1ha, która co roku będzie  rewaloryzowana. 
Radna Grześlak – na jaki okres ma być zawarta umowa  dzierŜawy z p.Kanią. 
Wójt Gminy – umowa zawarta będzie  na 3 lata. Na komisji było pytanie radnego Piśniaka 
czy moŜna umowę dzierŜawy wymówić wcześniej. Umowa dzierŜawy zawiera klauzulę, Ŝe w 
uzasadnionych przypadkach, które dotyczą naszego interesu, umowa ulega rozwiązaniu. 
Radny Piśniak – jeszcze raz się zapytam: czy daje pan gwarancje, Ŝe ta klauzula będzie 
wpisana w umowie.   
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Wójt Gminy –  klauzula o moŜliwości wypowiedzenia umowy będzie zapisana w umowie.  
Jedyny problem jaki istnieje na dzień obecny, to taki, Ŝe umowy do tej pory nie zawierały 
klauzuli o zmianie czynszu. Stare umowy muszą wygasnąć aby mogła być wyŜsza stawka. 
Radny Szaniec – ile dotychczas  płaciło koło wędkarskie z OŜarowa za wydzierŜawienie 
stawu   a ile będzie płacić obecnie. Chodzi o to, aby nie wystraszyć  wędkarzy wyŜszą stawką.  
Ci ludzie pilnują i dbają aby wokół był porządek, wykaszają trawę itd. 
Wójt Gminy – dotychczas czynsz dzierŜawny z stawu w OŜarowie wynosił 24 zł, a obecnie  
35 zł. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca Rady  poprosiła Komisje Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały i jej przegłosowanie. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVIII/207/09 w sprawie wyraŜenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy z dotychczasowym dzierŜawcą. 
 
Wójt Gminy zwrócił się do radnych o wyraŜenie opinii dotyczącej wysokości stawki czynszu 
dzierŜawnego. 
 
Radni wyrazili pozytywną opinię w sprawie wysokości stawki czynszu dzierŜawnego 
w wysokości 350 zł z 1 ha fizycznego. 
 
c/  zatwierdzenia projektu ’Kierowca na medal – program podnoszenia 
kwalifikacji dla mieszkańców gminy Mokrsko „  w ramach Działania 
6.3.Priorytetu VI Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013  
 
Temat był omawiany na posiedzeniach wspólnych Komisji, Przewodnicząca Rady poprosiła o 
przedstawienie opinii i następnie o dyskusję. 
 
Radny Piśniak Arkadiusz – przedstawił opinię zbiorczą w sprawie projektu  „Kierowca na 
medal”. /Opinia w załączeniu/. 
 

Dyskusja: 

Radny Szaniec – na jakich zasadach będzie się odbywał nabór  osób do tego projektu 
Pani Marczak – Zadanie to jest finansowane z  środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Zasady rekrutacji do  projektu, który realizowany będzie w okresie od 1 lutego  
do 31 lipca 2010, zostały opisane we wniosku. Poza tym  instytucja, która daje nam pieniądze 
czyli Wojewódzki Urząd Pracy zwraca szczególną uwagę na to, aby wszystkie działania były 
we właściwy sposób nagłośnione i aby dostęp obywateli był jak najszerszy. Jest nacisk aby w 
budŜecie projektu były przewidziane plakaty do wszystkich sołectw, aby w kaŜdym sołectwie 
była informacja na temat naboru. Zasady będą b.jasne i b.czytelne. Na etapie zarządzania 
projektem powstanie regulamin rekrutacji, z którego będą wynikały zasady. We wniosku jest 
opisane, Ŝe w rekrutacji będą uczestniczyli sołtysi oraz przedstawiciele GOPS-u. W pierwszej 
kolejności  rekrutowane będą osoby spełniające takie kategorie: 
- wszystkie osoby muszą być w wieku aktywności zawodowej, czyli wiek 15 -  64 lata, 
- posiadać prawo jazdy kat.B 
- muszą być mieszkańcami gminy Mokrsko,  
Zakłada się rekrutację osób bezrobotnych, długo trwale bezrobotnych, rolników chcących 
podjąć pracę w zawodach pozarolniczych, osób po 50 roku Ŝycia i bezrobotnych,  kobiet 
pracujących,  osób do 25 roku  Ŝycia dotychczas niepracujących. 
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JeŜeli takich osób nie będzie, wtedy kaŜda osoba, która ma prawo kat.B i  jest mieszkańcem 
gminy Mokrsko, ma teoretycznie szanse na sfinansowanie takiego wydatku. 
 
PoniewaŜ więcej zapytań nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVIII/208/09 w sprawie 
zatwierdzenia projektu „Kierowca na medal - program podnoszenia kwalifikacji dla  
mieszkańców gminy Mokrsko” w ramach Działania 6.3. Priorytetu VI Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. 
 
d/ zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy 
Mokrsko na zadania określone w uchwale budŜetowej na 2009 rok  
 
Głos zabrała pani Renata Nagła Skarbnik Gminy 
Jest to druga uchwała o zaciągnięciu kredytu na te same zadania. W poprzedniej uchwale, 
która była podjęta 27 października br były wyszczególnione zadania na jakie ten kredyt ma  
być przeznaczony. Zdaniem Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej było to niewłaściwe, 
poniewaŜ, na te same zadania podejmowaliśmy uchwałę o zaciągnięciu poŜyczek z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Nie wystarczyły  wyjaśnienia, Ŝe poŜyczek 
nie otrzymamy w tej wysokości na jakie została podjęta uchwała. Uchwałę o zaciągnięciu 
poŜyczek z WFOŚ  na likwidację dzikich wysypisk śmieci podjęliśmy na 520 tys.zł, a w 
rzeczywistości otrzymaliśmy 200 tys.zł . Zadania są realizowane, umowy z wykonawcami 
podpisane i na brakujące środki naleŜy zaciągnąć kredyt. 
W związku z tym jest to ta sama uchwała w kwocie 800 tys.zł z tym, Ŝe zadania nie są 
wyszczególnione. Zapis jest ogólny, Ŝe kredyt jest zaciągany na sfinansowanie planowanego 
deficytu. W § 5 projektu  uchwały jest zapis, iŜ uchyla się uchwałę z dnia 27 października  
2009r. 
 
PoniewaŜ zapytań nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisje Uchwał i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy Mokrsko podjęła jednogłośnie uchwałę nr XXXVIII/209/09 w sprawie  
zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy Mokrsko 
na zadania określone w uchwale budŜetowej na 2009 r 
 

 
 

P u n k t  8 
 

Zmiany w budŜecie gminy na 2009 rok 
 

Głos zabrała pani Renata Nagła Skarbnik Gminy. 
Zmiany w budŜecie gminy jakie planuje się na rok 2009 dotyczą: 
 
I. zmian w planie  dochodów i wydatków 
  w dziale 852 – Pomoc społeczna  

   w zakresie zwrotu zasiłków rodzinnych wraz z naleŜnymi odsetkami z lat ubiegłych  w 
   kwocie 2. tys.zł. Są one wpłacane  na nasze konto po stronie dochodów i naleŜy zwiększyć 
   plan zarówno po stronie dochodów jak i wydatków na ten cel. 
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II. Planuje się dokonać zmian w planie wydatków bieŜących a zwiększenia wydatków 
   majątkowych w: 
   Dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa 

  Zmniejsza się wydatki bieŜące o 3 tys.zł  a zwiększa się  o taką samą kwotę wydatki 
  majątkowe z przeznaczeniem na wymianę pieca co w budynku komunalnym / budynek po 
  policji/ Mieliśmy zaplanowaną kwotę 5 tys.zł,  jest to kwota za mała i naleŜy ją zwiększyć 
  do kwoty 8 tys.zł. 
 Dziale 764 –Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa 

 Zmniejsza się wydatki bieŜące o kwotę 15.100 zł i zwiększa się o tą samą kwotę wydatki 
 majątkowe. Na wydatki majątkowe składa się zwiększenie planu: 
- o 5.500.zł na zadaniu przebudowa straŜnicy OSP w OŜarowie. Aktualny plan   wynosi 
    55.500 zł. 
- o 9.600 zł  zmniejsza  się zakup materiałów dla straŜnicy OSP w Słupsku i zwiększa się 
   modernizację budynku komunalnego – Domu Ludowo-StraŜackiego w miejscowości 
  Słupsko równieŜ o 9.600 zł. Plan wynosił 16 tys.zł. 
Dziale 852 - Pomoc społeczna Rozdział 85203 -  Ośrodki wsparcia 

Dokonuje się przeklasyfikowania wydatków przeznaczonych na realizację projektu „Pomocna 
Dłoń”. Zmniejsza się środki z Unii Europejskiej a zwiększa się udział środków krajowych. W 
związku z tym:  7.640,38 przeznacza się na wydatki bieŜące jako zmniejszenia i zwiększenia, 
w tym wynagrodzenia i pochodne 2.857,01.  
W sumie przeniesienia między wydatkami w ramach działu to kwota 25.740, 38 zł. 
W związku dokonanymi zmianami ulegają zmianie równieŜ załączniki do uchwały 
budŜetowej tj: 
- załącznik -  Wykaz inwestycji gminnych i zakupów inwestycyjnych realizowanych w   roku 
  2009   
- załącznik Limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne  w latach 2009-2011     
- załącznik – wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z 
  Funduszy Strukturalnych i Funduszy Spójności.  
 
Zapytań ani uwag nie było. Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVIII/210/09  w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2009 rok. 
 

P u n k t  9 
 

Zapoznanie z projektem budŜetu gminy na 2010 r oraz przedstawienie 
informacji o stanie mienia komunalnego / pierwsze czytanie/ 

 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt budŜetu gminy na 2010 rok. /projekt budŜetu  w 
załączeniu/ 
Dyskusja, zapytania: 

Radna Grześlak  
–  w projekcie budŜetu jest przewidziana budowa kanalizacji w Mokrsku, czy sieć 
kanalizacyjna  połoŜona będzie  do  końca Mokrska. Czy ujęte są równieŜ domy za 
cmentarzem. 
- czy na Inicjatywy Samorządowe  są przewidziane środki na dalszą budowę chodnika w 
Mokrsku. 
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Wójt Gminy  
- budowa kanalizacji jest przewidziana do granic  Mokrsko- Skomlin. Kanalizacją objęte 
  równieŜ będą domy za cmentarzem. 
Radny Majtyka –  na odcinku gdzie jest wybudowana kanalizacja nie powinny być wywoŜone 
ścieki beczkowozem. 
Wójt Gminy -  na odcinku gdzie jest pobudowana kanalizacja pozostały jeszcze 2 osoby od 
których ścieki były i są wywoŜone beczkowozem. Nie podłączenie się do kanalizacji 
uzasadniają trudną sytuacją materialną. 
Większość osób, która nie podłączyła się do kanalizacji na Mokrsku II, to są osoby, które nie 
korzystały wcześniej w wywozu ścieków beczkowozem. Obecnie ludzi  mobilizujemy do 
podłączenia się do kanalizacji kontrolami. 
Po kontroli około 60 osób mogłoby się podłączyć do kanalizacji. 
Radna Grześlak – jeŜeli będzie robiona kanalizacja w stronę cmentarza , to czy są 
zaplanowane środki na modernizację drogi obok cmentarza.  
Wójt Gminy – w ramach projektu droga musi być odtworzona  i przywrócona do stanu 
istniejącego. 
Radna Grześlak -  czy nie celowe byłoby połoŜyć płytki wokół pomnika, który jest obok 
kościoła w  Mokrsku. Cement  się kruszy i nie wygląda to zbyt ładnie. 
Wójt Gminy -  wiele jest spraw, które naleŜałoby wykonać. Zaczęliśmy  remontować budynki 
oświatowe i zmieniać otoczenie wokół. Nie da się wszystkiego zrobić naraz .  Pieniędzy jest 
ile jest.  
Radny Szaniec -  do którego roku mają   być przystosowane budynki ośrodków zdrowia do 
obowiązujących wymogów. Nie moŜemy dopuścić aby Sanepid zamknął nam ośrodki, tak jak 
zamykane są oddziały w szpitalu w Wieluniu. W projekcie budŜetu nie ma tego zadania 
ujętego. Projekt  na ośrodek w OŜarowie został wykonany, ale co dalej. 
Wójt Gminy -  Kołdra gminy w postaci pieniędzy jest krótka, a przedłuŜamy ją tylko o 
kredyty. Nie moŜna powiedzieć, Ŝe my nic w tym zakresie nie robimy. Jest przygotowywany 
projekt. JeŜeli chodzi o  ośrodek w OŜarowie, to jest duŜo rzeczy, które nie odpowiadają 
obecnym wymogom. Ten budynek trzeba przebudować  cały, naraz. Koszt zadania jest 
szacowany na kwotę 470 tys.zł. Są to duŜe pieniądze. 
Jeśli chodzi o budynek w Mokrsku, to  szacunkowy koszt wynosi około 70 tys.zł W budynku 
w Mokrsku naleŜałoby równieŜ wykonać drugie wejście  od tyłu, do biblioteki i GOPS-u. 
Na dzień dzisiejszy w projekcie budŜetu znalazły się tylko takie zadania, które wynikają z 
poprzednich umów i zobowiązań lub mamy złoŜyć wniosek  np.na Odnowę Centrum Wsi 
Krzyworzeka. 
Po przetargach mogą spaść koszty na niektórych zadaniach, ale nie są to nasze dochody 
własne a tylko  kwoty z kredytu. Aby coś robić musimy mieć większe dochody, a w tym roku  
znacznie spadły. 
Radna Grześlak –  ile sal zyska szkoła  w związku z prowadzoną rozbudową. 
Wójt Gminy – będzie duŜa sala sportowo-rekreacyjna, która moŜe pełnić funkcję sali do zajęć 
oraz świetlica dobrze wyposaŜona. Jeśli chodzi o dół, to nauczyciele będą mieli swoje 
pomieszczenia, i są toalety z prawdziwego zdarzenia. W kotłowni palacze będą mieli prysznic 
i  zaplecze.  
Radny Piśniak -  W dziale 801 – Oświata i Wychowanie zał.nr 1, są wpływy z wynajem 
pomieszczeń -  kwota 240.240 zł. Czy te pieniądze są juŜ rozdysponowane,  czy będą 
przeznaczone dla szkół. 
Wójt Gminy – Kwota subwencji oświatowej wynosi  ok.4.200.tys.zł, a  wydajemy na szkoły 
ponad 5 mln zł. 
Radny Majtyka – jak będą finansowane zespoły w przyszłym roku. W ub.roku była kwota 
liczona na członka zespołu.  W tym roku chcemy zakupić mundury dla orkiestry. 
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Wójt Gminy – Kryteria nie zostały jeszcze ustalone.  
Radna Gładysz – W Chotowie na zakup strojów dla zespołu zostały przeznaczone środki 
samorządu wsi. 
Przeglądając projekt budŜetu  zastanawiałam się, czy na rok 2010 będzie nas na cokolwiek 
stać. Czy my będziemy zdolni złoŜyć wnioski w 2010 roku  na projekty, które są opracowane. 
Jako mieszkanka Chotowa chciałabym, aby  w budŜecie na rok przyszły były jakieś środki 
przewidziane na moją miejscowość.  
Wójt Gminy -  jak wcześniej powiedziałem środki dodatkowe, które mogą się pojawić to 
kwoty  pozostałe po przetargach.. My nie mamy dodatkowych źródeł dochodów, a do 
wydania mamy środki związane z składanymi wnioskami do LGD / 3x 120 tys.zł  na Chotów, 
Słupsko i OŜarów/. Poza tym musimy zakończyć rozbudowę szkoły w Mokrsku. Pieniądze, 
które zostały wpisane w budŜet odzwierciedlają wartość prac związanych z budynkiem, ale  
pozostanie stan surowy części klasowej na górze. 
Na dzień dzisiejszy nie mogliśmy więcej nic wpisać do budŜetu. 
Radny Piśniak  -  w projekcie budŜetu nie znajduję zadania związanego z budową boiska w 
Mokrsku. Czas nam ucieka, zostało niecały rok do końca kadencji. Czy jest  szansa aby 
zostały podjęte jakiekolwiek działania  dotyczące budowy boiska w Mokrsku. 
Wójt Gminy -   na projekty powinniśmy wydawać własne środki, a nie kredyt. W tej chwili 
jesteśmy na etapie liczenia nadwyŜki budŜetowej. Z tych środków jeśli chodzi o projekty to, 
powinniśmy wykonać 2 projekty: dotyczące III etapu rozbudowy szkoły w Mokrsku i 
powinno wystarczyć na  projekt boiska.  
Pragnę zaznaczyć, Ŝe nie oszacowane mamy koszty związane z kulturą fizyczną. Myślę, Ŝe 
gdy  uchwalać będziemy  budŜet , kwota nadwyŜki będzie juŜ znana i będziemy mogli ją tak 
podzielić, aby te braki które są, udało się zrealizować.   
Radny Piśniak -  na komisji przedstawiałem pismo z Gminnego Stowarzyszenia Ludowych 
Zespołów Sportowych dotyczące zwiększenia dotacji  na rok 2010 do kwoty 75 tys.zł. W 
projekcie budŜetu jest zaplanowana kwota 50 tys.zł.  Czy są jakiekolwiek szanse, Ŝe kwota  
na kulturę fizyczną będzie większa. 
Pani Skarbnik – rozwaŜaliśmy z panem Wójtem tą sprawę. Pan Wójt wskazywał , Ŝe  kwota 
50 tys.zł jest za mała. PoniewaŜ są to  wydatki bieŜące, ja nie miałam moŜliwości zwiększenia 
środków na  kluby sportowe.  Przy naszych dochodach  jakie mamy, musiałam zmniejszyć 
wydatki bieŜące prawie o 500 tys.zł, /dotyczy  przede wszystkim gospodarki odpadami/. Po 
wyliczeniu nadwyŜki,  w pierwszej kolejności zostanie przeznaczona dla LZS-ów oraz 
gospodarkę odpadami i później w następnej kolejności na projekty, o których pan Wójt 
mówił. 
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o gospodarkę odpadami , to dotyczy śmieci które obecnie wozimy.  
W przyszłym roku 105 zł za kaŜdą tonę śmieci przywiezionych na składowisko odpadów, 
musimy odprowadzić  do Urzędu Marszałkowskiego. / szacunkowa kwota  wynosi 350 tys.zł./ 
Pani Skarbnik – zgodnie z ustawą o finansach publicznych wydatki bieŜące nie mogą 
przekroczyć kwoty dochodów bieŜących. 
Ponadto przy uchwalaniu budŜetu na rok 2014 ograniczeni będziemy  spłatą łącznych kwot 
rat kredytów i poŜyczek  w stosunku do dochodów bieŜących uwzględniając 3 lata wstecz. Na 
dzień dzisiejszy współczynnik ten nie jest spełniony / wynosi 0,09, a powinien być nie 
większy  niŜ 0,04/. 
Radny Majtyka  - z tego wynika, Ŝe wszystkie projekty które są, w następnej kadencji nie 
będą realizowane. Trzeba będzie spłacić najpierw kredyt i dopiero będzie moŜna coś robić. 
Wójt Gminy – sytuacja ciągle się zmienia. Są pewne  określone dochody, które mogą się 
zmieniać. Mogą być większe lub mniejsze. JeŜeli sytuacja Państwa się poprawia,  nasze 
dochody są równieŜ większe, co  powoduje, Ŝe w niektórych wskaźnikach moŜemy się 
zmieścić. Zdaję sobie sprawę, Ŝe przyjdzie taki rok, Ŝe nie będzie realizowanych kilka 
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inwestycji  /3 lub 4/,  a tylko jedna. W którym roku to wypadnie  nikt nie wie. Moim zdaniem 
będzie to rok 2013 - 2014. Skończy się wydawanie unijnych pieniędzy a będzie ich 
rozliczanie. Będzie 2 lata przestoju dla wszystkich samorządów.  
Dopóki moŜna zdobyć  środki zewnętrze, trzeba  realizować zadania nawet kosztem 
zadłuŜenia gminy.  UwaŜam, Ŝe powinniśmy zrobić wszystko aby wpływy z podatków były 
większe. / zmiana studium, wyznaczenie stref do zabudowy mieszkaniowej, wyznaczenie 
nowych terenów pod usługi,  uzbrojenie tych terenów/ 
Pani Skarbnik – projekt budŜetu został opracowany  zgodnie z nową ustawą i ma być 
uchwalony w styczniu. Projekt został wysłany do RIO. Na razie nie ma Ŝadnego odzewu. 
 
Więcej uwag do projektu budŜetu nie było. 
 
Wójt Gminy – przedstawił informacje o stanie mienia komunalnego / w załączeniu/ 
Radny Majtyka – dochodzą mnie słuchy, Ŝe Muzeum w OŜarowie chce pozbyć się części 
budynków i  terenów.  MoŜe  wystąpić do nich aby przekazali je na rzecz  Gminy. 
Wójt Gminy -  My moŜemy je przejąć, tylko co potem. Gmina Wieluń ma problemy z ich 
utrzymaniem na zasadzie funkcjonalności albo przetrwania., a jeŜeli my je przejmiemy teŜ 
będziemy mieli dylemat jak je zagospodarować.  My nie jesteśmy w stanie przeprowadzić  
zwykłych remontów   wszystkich  własnych budynków komunalnych, bo nie mamy środków. 
 
 

P u n k t 10 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 

 
Radna Strózik –  otrzymaliśmy informację o realizacji wniosków zgłoszonych na zebraniach 
wiejskich i chciałam wnieść małe sprostowanie dot.Krzyworzeki  
Jest napisane: „zamontowanie lusterka na drodze na Górale oraz wyczyścić rów melioracyjny 
od kapliczki do kanału obok p.Marasa”   
Tam nie ma Ŝadnego rowu melioracyjnego. Chodziło o wykopanie rowu z przepustem do  
pana Wąsali. Jest tylko ślepy rów, nie ma odpływu. 
Pani Przewodnicząca  Rady   odczytała pisma: 
1.Publicznej Szkoły Podstawowej w Mokrsku z dnia 2.11.2009r  w sprawie zaplanowania 
   środków w budŜecie gminy na dofinansowanie do wypoczynku dzieci z rodzin 
   dysfunkcyjnych i ubogich na obozie k/Jastrzębiej Góry. 
   Czy w projekcie budŜetu na rok 2010 są przewidziane jakieś środki na ten cel. 
2.pana Dariusza Pietrzaka z Brzezin w sprawie  skorzystania z prawa pierwokupu    przy 
   zakupie nieruchomości połoŜonej na działce nr 35/1 w obrębie Brzeziny oraz    udzielenia 
   bonifikaty na zakup nieruchomości i rozłoŜenie płatności na raty .  
3. Klubu Sportowego  i UKS Jedynka w OŜarowie z dnia 21.10.2009r w sprawie 
  sfinansowania przyłącza elektrycznego i wodno-kanalizacyjnego do budynku – szatni przy 
  boisku sportowym w OŜarowie. 
4. pismo Polskiego Instytutu Biograficznego w sprawie  trzeciego wydania „Złotej Księgi 
   Polskiego Samorządu” w ramach programu Polski samorząd 3000. 
   Rada Gminy postanowiła wytypować p.Bralińskiego Stanisława sołtysa sołectwa 
   Motyl oraz pana KsiąŜka Stanisława byłego radnego Rady Gminy. 
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5. odpowiedź z Eko-Regionu na wniosek zgłoszony na sesji Rady Gminy w dniu 27 
  października 2009 roku dot. skoordynowania terminów płatności podatku rolnego z 
  odpłatnością za wywóz odpadów komunalnych Eko-Region Spółka z.o.o. 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                     
Wójt Gminy   
- w projekcie budŜetu są przewidziane pieniądze na mini granty . Pozostałe środki są 
   rozdysponowane na działania, które stoją przed Komisją ds. Rozwiązywania Problemów 
   Alkoholowych, na zatrudnionych specjalistów. Kwota na minigranty wynosi ok.19 tys.zł. 
   Tylko z tych środków moŜemy sfinansować wypoczynek dzieci. W ub.roku w ramach tych 
   środków pojechało  na obóz 4 dzieci, z tym, Ŝe szkoła musiała napisać projekt.  
- z  dyskusją na  temat  sprzedaŜy nieruchomości na Brzezinach proponuj poczekać do 
   czasu  zbycia nieruchomości w OŜarowie. 
- jeśli chodzi o  budynek na boisku w OŜarowie to: mapa do celów projektowych  kosztować 
   będzie około 700 zł plus VAT,  przyłącze elektryczne ok. 2 tys.zł, kanalizacja z wodą 1.500 
   zł, szambo ok.6 tys. plus materiały. Takich pieniędzy na dzień dzisiejszy nie mamy 
Radny Majtyka – Klub Sportowy zakupił kontener, który jest wyposaŜony w instalację 
sanitarną  /są umywalki, ubikacje/ i  instalację elektryczną. Linia wodociągowa i elektryczna 
przebiega  obok tego budynku. 
Wójt Gminy – zapoznał z odpowiedziami  na interpelacje zgłoszone na sesji w dniu 27 
października 2009r. 
Radny Piśniak – czy pan Wójt jest skłonny aby obóz funkcjonował w formie spółki  
komunalnej ze 100% udziałem Gminy. 
Wójt Gminy -  niezaleŜnie w jakiej formie będzie działał obóz i tak Gmina będzie dotowała.  
Kwestia tylko co będzie korzystniejsze dla Gminy. 
Radny Majtyka -  podjęliśmy uchwałę o przystąpieniu do międzygminnego wysypiska w 
Skomlinie i wykupienia udziałów od Gminy Sokolniki. Czy w tej sprawie są podjęte juŜ 
jakieś kroki. 
Wójt Gminy – w projekcie budŜetu są uwzględnione środki  na wysypisko w Skomlinie. My 
podjęliśmy uchwałę o przystąpieniu do  międzygminnego wysypiska. Natomiast  gminy, które 
naleŜą juŜ do tego składowiska muszą podjąć uchwałę , Ŝe nas przyjmują. 
Radny Majtyka – jeŜeli nasza gmina zostanie udziałowcem składowiska odpadów w 
Skomlinie, czy będzie moŜliwość zbiórki odpadów przez Urząd Gminy  podobnie jak jest w  
Skomlinie.  Z informacji jakie posiadam odpłatność roczna w Skomlinie wynosi 20 zł 
Wójt Gminy -  JeŜeli Gmina  będzie zbierała śmieci to powinna mieć  pojazdy przystosowane 
do zbiórki odpadów.  Ja byłbym  za  pozostawieniem zbiórki odpadów jak jest dotychczas, a 
tylko wprowadzanie dalszej  segregacji odpadów. 
Radny Braliński – chciałem złoŜyć interpelacje w sprawie  naprawy  drogi od Komornik 
przez Plewinę. Są duŜe dziury. 
Radny Szaniec -  zwrócił się z zapytaniem czy wolno wrzucać worki po nawozach do 
pojemników na plastiki.. 
Wójt Gminy – na koszach jest informacja, Ŝe pojemnik jest przeznaczony na zbiórkę 
opakowań typu PET . Nie powinno wrzucać się worków. Worki  od nawozów  zbierane są 
łącznie z zbiórką odpadów wielkogabarytowych, zwłaszcza niebezpiecznych. 
Radna Grześlak  
- Zgłaszam wniosek o  wystąpienie do Starostwa  w sprawie poprawienie chodnika w 
   Mokrsku 
- czy będą załoŜone znaki informacyjne na cmentarz 
Wójt Gminy – część znaków zostało zakupionych ale jeszcze nie jest ustawionych. JeŜeli nie 
zostały zakupione to będą w roku przyszłym. 
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Radna Wolna -  zgłosiła naprawę drogi na Koloni Jankus od p.Chwindy do p.Spychały w 
Krzyworzece. 
 

P u n k t  11 
 

Zamknięcie obrad sesji 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła wyczerpanie porządku obrad , podziękowała wszystkich  za 
udział w posiedzeniu i następnie zamknęła obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Mokrsko. 
 
Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały stanowiące integralną część 
protokółu 
 

Lp. Nr uchwały W sprawie: 

1. XXXVIII/204/09 Ustalenia stawek od nieruchomości 
 

2. XXXVIII/205/09 Określenia stawek podatku od środków transportowych 
 

3. XXXVIII/206/09 Zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Krzyworzeka na 
lata 2009-2015 

4. XXXVIII//207/09 WyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy z 
dotychczasowym dzierŜawcą 

5. XXXVIII/208/09 Zatwierdzenia projektu Kierowca na medal – program 
podnoszenia kwalifikacji dla mieszkańców gminy Mokrsko 

6. XXXVIII/209/09 Zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu 
budŜetu gminy Mokrsko na zadania określone w uchwale 
budŜetowej na 2009 rok 

7 XXXVIII/210/09 Zmian w budŜecie gminy na 2009r 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano.- 
 
Protokółowała :                 Przewodnicząca Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak            Sabina Sokół 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu sesji od strony 1 – 
2.Podjete uchwały od nr XXXVIII/204/09 – XXXVIII/210/09 
3.Załączniki jak niŜej: 
 
Lp. Treść załącznika Ilość stron 

 

1. Informacja Wójta pomiędzy sesjami  
2. Materiały  wyjaśniające zasady opodatkowania w podatku 

rolnym i leśnym oraz uchwalania stawek podatkowych w 
podatkach i opłatach lokalnych tj. podatku od nieruchomości, 
od środków transportowych, od posiadania psów , i opłaty 
targowej 

9 

3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 
nieruchomości 

2 

4. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 
środków transportowych 

4 

5. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierŜawy z dotychczasowym dzierŜawcą 

1 

6. Projekt uchwały   w sprawie zatwierdzenia Planu odnowy 
Miejscowości Krzyworzeka na lata 2009-2015  plus wycinek 
Planu Odnowy  Miejscowości Krzyworzeka 

1 + 8 

7. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Kierowca 
na medal – program podnoszenia kwalifikacji dla 
mieszkańców gminy Mokrsko” w ramach działania 6.3. 
priorytetu VI Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-
2013 plus informacja dot.. projektu 

1 + 1 

8 Opinie zbiorcze komisji  do mat. przekładanych na sesji 2 
9. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na 

finansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy Mokrsko 
na zadania określone w uchwale budŜetowej na 2008 rok 

1 

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009 
rok 
 

7 

11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu na 2010r 
łącznie z uzasadnieniem do projektu uchwały budŜetowej 

27 
 

12. Informacja o stanie mienia komunalnego w Gminie Mokrsko 4 
 
 
  


